
Styrelseprotokoll för Säters fvof Datum 2019-03-06 (onsdag) 
Tid 18:00 

Protokoll nr. 48 2019:1  Plats Hos Johan Landin 
 
Närvarande 
Ulf Ljusteräng 
Mikael Sörhäll 
Johan Landin 
Tore Fahlholm 
Lars-Erik Lundgren 

Mattias Hörnvall 
Leo Thorsell 
Daniel Holm 
Leif Eriksson (suppleant) 
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§ 2 
 
§ 3 
 
§ 4 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 5 
 
 
§ 6 
 
 
 
 
 

Ordförande Ulf Ljusteräng öppnar mötet.  
 
Inga frågor eller övriga ärenden tillades dagordningen, som godkändes. 
 
Föregående styrelseprotokoll nr 47 upplästes och godkändes. 
 
Rapporter 

• Kassarapport (+/– enligt budget) 
Mikael S redovisade ekonomin. Saldo på kontot 130 000 kr den 2018-12-31. Efter 
det har en faktura på 66 000 betalats för restaureringen vid Dalkarlsån. 

• Fiskekortförsäljning 2018 iFiske 
209 fiskekort har sålts via iFiske vilket är en liten minskning mot föregående år. 

• Länsstyrelsen elprovfiske 2018 
Resultat från årets elprovfiske finns ännu inte tillgänglig från länsstyrelsen.  

• Restaurering av Dalkarlsån  
Länsstyrelsen har godkänt slutredovisning och resterande betalning ska utbetalas 
till föreningen. 

• LOVA-bidrag för Polisdammen och Kônsten 
Ulf L har varit i kontakt med miljö- och byggförvaltningen i Säters kommun som 
(troligen?) har skickat in en ansökan för LOVA-bidrag. 

• Ny vattenlag & Nationell prövningsplan; ”Nappen” 
Ulf går igenom innebörden av Nappen. Hamnar man utanför den prövningsprocess 
som följer av Nappen (inga bidrag) kommer det ekonomiskt bli svårt för verksam-
hetsutövare att anpassa vattenverksamheten. 

 
Fisketillsynskurs i Ludvika 
Ulf vidarebefordrar inbjudan till intresserade. 
 
Swish-tjänst på hemsidan & fiskekarta till digitalt fiskekort från iFiske 
Det är inte juridisk giltigt att sälja fiskekort med enbart Swish-betalning. Swish är bara en 
betallösning och är inte giltig som kvitto på ett köp. Nackdelar finns även med att köparen 
inte får reda på de fiskebestämmelser som gäller för fiskevattnen. 
Det går idag att betala med Swish på iFiske. 



§ 7 
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§12 
 

Angel-/isfisketävlingar i Nisshyttesjöarna och Ljustern 
Stor osäkerhet kring isförhållandena gör att ingen tävling kommer hållas i vår. 
 
Nya fiskeregler 
Antalet angeldon ändras från 15 st till 10 st. Fiskereglerna ska inte göra skillnad på angeldon 
och ismete. Fasta fiskeredskap i form av mörtstugor ska tillåtas. Mörtstugor kräver årskort 
och de ska vara tydligt märkt med namn och telefonnummer och får enbart användas för 
privat bruk. Gratis fiskekort till max 16 år. Frågan om styrelsen ska få årskort diskuterades 
och hänsköts till årsmötet. 
 
Fiske- och verksamhetsplan 2018 

1. Riva ut vandringshindret vid Kônsta (reningsverket) i Ljusterån. 
2. Riva ut vandringshinder vid f d polishuset och bygga omlöp vid dammluckan i 

Ljusterån samt riva ut vandringshinder/iordningsställa fria vandringsvägar i avrin-
ningsområdet från Jönshytteån i öster till Björkljustern i väster. 

3. Riva ut vandringshinder och restaurera ån mellan Dalkarlen och Ljustern, ”Dal-
karlsån”, enligt konsultförslag från Anders Bruks. KLAR! 

Två åtgärder kvarstår. 
 
Årsmöte 2019 
Årsmötet beslutas hållas den 16:e april kl 18:00 i Folkets Hus. Ulf skickar ut kallelse enligt 
stadgorna. Ingen förläsare är bokad men förslag kan skickas till Ulf. 
 
Övriga frågor 
Under mötet uppkom två frågor. 

•  Dubbla mängden öring som sätts ut i Ljustern under 2019, gärna under våren. Be-
slut togs att verkställa detta. 

• Utsättning av ål, regler: Ulf har inget svar på frågan utan återkommer nästa styrel-
semöte. 

 
Mötet avslutas/nästa möte 
Ordförande avslutar mötet. Ulf L kallar till nästa möte, inget nytt mötesdatum beslutades. 

 
Justeras 
   

Leo Thorsell  Ulf Ljusteräng 
Sekreterare  Ordförande 

 
 
 
 
 
 
 



Styrelseprotokoll för Säters FVOF Datum 2019-06-12 (onsdag) 
Tid 18:00 

Protokoll nr. 49 2019:2  Plats Hos Johan Landin 
 
Närvarande 
Ulf Ljusteräng 
Daniel Holm 
Mattias Hörnvall 
Lars-Erik Lundgren 

Christer Ringholm 
Leif Eriksson 
Mikael Sörhäll 

 
§ 1 
 
§ 2 
 
§ 3 
 
§ 4 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 5 
 
 

Ordförande Ulf Ljusteräng öppnar mötet.  
 
Inga frågor eller övriga ärenden tillades dagordningen, som godkändes. 
 
Föregående styrelseprotokoll nr 47 upplästes och godkändes. 
 
Rapporter 

• Kassarapport (+/– enligt budget) 
Mikael S redovisade ekonomin, ca 55 000 kr på kontot. Faktura från Stens Alltjänst 
på 32 500 kr är betald. 

• Fiskekortförsäljning 2019 iFiske 
97 sålda kort hittills i år. 

• Fiskutsättningar 
Planerad utsättning av 400 kg i Myggtjärn och 200 kg till Björshyttsjön. Oklar till-
gång på öring för utsättning i Ljustern. 

• Nya fiskeregler  
Ulf L har uppdaterat hemsidan och iFiske med de nya fiskereglerna som beslutades 
vid årsstämman. 

• Swish via iFiske 
Ej juridiskt giltigt köpeavtal när man nu köper fiskekort på hemsidan och dessutom 
svårare att följa upp när man Swishar in belopp. Ska istället länka till iFiske på hem-
sidan, som kan distribuera juridiskt hållbara fiskekort med fiskeregler. 

• Älvkarleby: förenklad fiskeförvaltningsplan 2019-06-06 
Ulf L informerar om studiebesöket och berättar bland annat om stora problem med 
skarv vid Nedre Dalälven. 

• Dalälvens Vattenrådet: seminarium i Säter 2019-05-28 
Ulf L sammanfattar seminariet och berättar bland annat om ett bra projekt från 
Limån där Fortum har rivit ut dammar och samtidigt behållit vattenspeglar. Politi-
ker från Säter (och andra) besökte också vårt projekt i Dalkarlsån och Ulf L visade 
också Polisdammen i Säter med bra diskussion om vad som behöver göras enligt 
vattendirektivet. 

 
Vad kommer den nationell Prövningsplanen, ”Nappen”, innebära för Säters fvof? 
Ordförande berättar hur den nationella Prövningsplanen (”Nappen”) kommer att påverka 
dammar och vattenkraftverk. Dammar som inte har någon koppling till någon elproduktion 
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§14 
 
 
§15 

kommer inte med i Nappen och saknar också finansiering från Vattenkraftens Miljöfond. 
Enligt nuvarande plan kommer vattendrag inom Säters fvof att prövas i domstolen 2030. 
 
LOVA-bidrag för Polisdammen och Kônsten? 
Hans Johansson, kommunstyrelsen vice ordförande, medverkade på vattenrådets träff i Sä-
ter. Hans och Ulf L hade bra dialog om Polisdammen och Kônsten. 
 
Fiskekartan.se – länsstyrelsernas gemensamma register för fvof 
Kortfattad information från Ulf L om länsstyrelsernas projekt med fiskekartan.se. 
 
Fisketillsynspersoner 
Ingen direktanmälan, även om intresse finns. Mattias H får i uppgift att kolla med studie-
främjandet om det kan anordna en fisketillsynskurs. 
 
Restaurering av Dalkarlsån 
Det kommer att bli en aktivitet när det blir lite mindre vatten och varmare. Det behövs 
bland annat flyttas sten och lekgrus behöver läggas ut. Lars-Erik L tar kontakt med Maser-
frakt för prisuppgifter på frakt av lekgrus. 
 
Åtgärder på gång i avrinningsområdet ovan Dalkarlen 
Ulf L berättar om att han varit i kontakt med Borlänge Energi och Trafikverket som båda 
jobbar med att ta fram åtgärdsplaner för Nisshytteområdet resp. vägtrumman vid Gessån. 
 
Förslag på ansvarsfördelning inom styrelsen 
Fiskutsättningar: Mattias Hörnvall och Christer Ringholm 
Fiskeinformation (tavlorna): Ulf Ljusteräng och Leif Eriksson 
Sommarfiskeaktivitet: Johan Landin, Lars-Erik Lundgren och Daniel Holm 
Fisketillsyn: Vakant, hemsidan: Vakant 
 
Sommaraktivitet 2019 
Eventuella aktiviteter ordnas av ansvariga för sommarfiskeaktiviteten. 
 
Fiske- och verksamhetsplan 2019 
Kortfattad statusinformation, planen förblir tillsvidare densamma. 
 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 
 
Mötet avslutas/nästa möte 
Ordförande avslutar mötet. Ulf L kallar till nästa möte, inget datum fastställdes. 

 

Justeras 
   

Leo Thorsell  Ulf Ljusteräng 

Sekreterare  Ordförande 



Styrelsebeslut angående fiskförflyttning, skyltköp och ”å-rensning” 
av Dalkarlsån. 
Hej! 
Vill på detta sätt uppdatera er om restaureringen av Dalkarlsån samt föreslå några åtgärder som kopp-
lar till detta arbete. Undertecknad och Johan Landin var i söndags behjälpliga när Fredrik Bäcke (gräv-
maskinisten) strödde ut det lekgrus som Lars-Erik Lundgren ombesörjt hämtning av från Avesta. Ma-
skinisten lade ut gruset på lämpliga sträckor i åns övre del (från bron och nedströms) och jag krattade 
ut detsamma. Ån kan troligen svälja ett ytterligare lass grus, men det får anstå till nästa år. Det kan 
vara bra och se hur naturen själv via höst- och vårflod fördelar det utlagda lekgruset. Hela operationen 
tog drygt en halv timme varför vi inte såg det nödvändigt att involvera fler. Men rensningsåtgärder 
som vi tidigare diskuterat bör åtgärdas i åns nedre delar behöver fler händer. Återkommer till det. 
 
Då inget elprovfiske har utförts i ån vet vi i nuläget inte om öringar har nyttjat ån som lekplats. Det 
skulle i så fall vara å-partierna nedanför det nu bortrivna vandringshindret. Vi vill naturligtvis att po-
tentiella lokala öringsstammar (och andra fiskarter) ska nyttja denna lekplats. Det finns i princip endast 
ett sätt att snabbt stötta en snabb utveckling – genom att flytta befintliga öringar inom samma vat-
tensystem till Dalkarlsån. Vi ska inte vara alltför optimistiska att en skrivbordsprodukt som denna 
också blir lyckosam, fiskar är inga avelsmaskiner … 
 
Utsättning av inköpt konnevesiöring ger sannolikt ingen effekt, då odlad (konnevesi-) öring i praktiken 
är steril. Dessutom tillhör Dalkarlsån ett nytt vattendrag som kräver tillstånd för utplantering från läns-
styrelsen. Johan föreslog att han (och andra inom styrelsen) kunde fiska upp ”avelsöringar” i Jönshyt-
teån och föra över dem till Dalkarlsån. Även öring som stiger upp i Ljusterån från Dalälven skulle vara 
intressant. Det är naturligtvis ingen garanti att (eventuellt) fångade öringar i Jönshytteån (Ljusterån) 
tillhör ett lokalt bestånd, de kan lika väl vara en konnevesiöring (oavsett fortplantningsförmåga har de 
vandringsdrift). Men det kan å andra sidan inte skada eller ”gen-förorena” ån. Dessutom har öring från 
Jönshytteån en teoretisk möjlighet att med egen kraft ta Dalkarlsån i besittning. 
 
1. Vad styrelsen har att ta ställning till är alltså om vi ska tillåta en omförflyttning av öring från Jöns-

hytteån till Dalkarlsån, men även av öring som stiger upp från Dalälven till Ljusterån. Om styrelsen 
tycker att denna ide är värd att pröva följer också ett undantag från rådande fiskeförbud i Jönshyt-
teån. Det är därför bra att ha ett styrelsebeslut på föreslagen åtgärd (som kan medtagas och upp-
visas om intresserade undrar). 

 
2. Sedan årsstämman råder, förutom i Jönshyttan, också fiskeförbud i Dalkarlsån under hela året. Ett 

förbud som enligt mig bör skyltas upp. Därför föreslår jag att föreningen inköper fem sex (plåt-) 
skyltar för ändamålet. Vi bör räkna med en totalkostnad på cirka 2 000 – 2 500 kronor. Om inför-
skaffandet också är styrelsens mening kan jag ombesörja inköpen (men tar gärna emot tips på 
skyltleverantörer). 

 
 
 
 



3. Avslutningsvis … vi skulle behöva rensa Dalkarlsåns nedre del från lite trädbråte och rucka på en 
del stenar. Är du intresserad – meddela i så fall detta samt vilken dag (lördag/söndag) som passar 
dig bäst. Personligen kommer jag vara borta de två närmaste helgerna, så för min del passar sista 
helgen i augusti (och senare). 

 
Var vänlig och svara på denna förfråga så snabbt du kan. Frågor? Ring (070-542 67 75) eller mejla mig. 
 
Mvh/ Ulf 
 

Extra styrelsemöte – Säters fvof Datum 2019-08-19 
  

Protokoll nr. 48 ½ 2019:1 ½     
 
Godkännande via mejlkontakt 
Ulf Ljusteräng 
Johan Landin 
Leo Thorsell 
Mattias Hörnvall 

Tore Fahlholm 
Patrik Andersson  
Mikael Andersson (suppleant)  

 
§ 1 I syfte att påskynda etableringen av öringreproduktion i restaurerade Dalkarlsån har ordfö-

rande Ulf Ljusteräng och styrelseledamot Johan Landin föreslagit att föreningen bör testa 
att överföra öring från Jönshytteån och/eller öring från Ljusterån (öring fångad nedströms 
dammen vid Kônsten) till Dalkarlsån. 
 
Detta projekt förutsätter att fiskeförbudet i Jönshytteån tillfälligt hävs för ledamöter i sty-
relsen samt eventuella medföljare till dessa. Styrelseledamöter ovan har via mejl godkänt 
detta förfarande. För att undvika oklarheter kring fiskeförbudet i Jönshytteån (i Ljusterån 
råder inget fiskeförbud) bör denna skrivelse om ”Extra styrelsemöte” medfölja de som av-
ser att delta i projektet. 
 
Eventuell fångst, hantering och transport av öring ska ske på ett för fisken skonsamt sätt 
för att minimera skador på fisken. 

 
Säter 2019-08-19 
   

Ulf Ljusteräng   
Ordförande   

 
 
 
 
 
 
 



Styrelseprotokoll för Säters FVOF Datum 2019-10-30 (onsdag) 
Tid 18:00 

Protokoll nr. 50 2019:3  Plats Hos Johan Landin 
 
Närvarande 
Ulf Ljusteräng 
Mattias Hörnvall 
Mikael Sörhäll 

Leo Thorsell 
Johan Landin 

 
§ 1 
 
§ 2 
 
§ 3 
 
§ 4 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 5 
 
 
 
 
§ 6 
 
 
 
 
 
 
 

Ordförande Ulf Ljusteräng öppnar mötet.  
 
Inga frågor eller övriga ärenden tillades dagordningen, som godkändes. 
 
Föregående anteckningar lästes upp, föregående protokollet är inte klart till mötet. 
 
Rapporter 

1 Kassarapport (+/– enligt budget) 
Mikael S redovisade ekonomin, ca 55 000 kr på kontot. 

2 Fiskekortförsäljning 2019 iFiske 
Cirka 300 årskort via iFiske och 250 ädelfiskekort. 

3 Fiskutsättningar 
Ingen utsättning av öring i Ljustern, fortfarande dålig tillgång på öring. Planeras för 
en ytterligare utsättning i vardera ädelfiskesjö. 

4 Swish via iFiske 
Ulf L kontakter Anders Olofsson som ändra på hemsidan och länka in besökare till 
iFiske. Detta ger bättre statistik och korrekt hantering av kvitton och fiskeregler. 

5 Dalkarlsån 
Ulf L och Johan L hjälptes åt att lägga ut lekgrus och omfördela på en del sten. 

6 Fiskeinfotavlor 
Ulf L berättar om arbetet som Ulf L och Leif E utfört angående upprustning (rengö-
ring, fastsättning och omflyttning) av fiskeinfotavlorna vid Nisshytteområdet. 

 
Den nationella prövningsplanen (Nappen) i Säters avrinningsområde (ARO)? 
Ulf visar utdrag över vatten i Säters kommun och när dessa vandringshinder kommer prö-
vas. Tyvärr innehåller förslaget en ny tidsplan som innebär att vatten inom Säters fvof ARO 
(och dito närliggande) kommer att behandlas först 2033. 
 
Upprustning vid ädelfiskesjöarna 
Brandkåren meddelade Ulf L att vindskyddet vid Myggtjärn har brunnit ner. Ägandeförhål-
lande för vindskyddet är oklart. Lars-Erik L kontaktar jaktlaget, som troligen är ägare av 
vindskyddet, och hör om föreningarna kan samarbeta för att bygga ett nytt. Ulf L har varit 
i kontakt med kommunen som eventuellt kan hjälpa till med vissa kostnader. 
 
Det ligger även ett nedfallet träd över en stig vid Myggtjärn som behöver kapas och flyttas 
då det gör passagen vid sjökanten besvärlig. 



§ 7 
 
 
 
§ 8 
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§10 
 
 
 
§11 
 
 
 
§12 
 
 
 
 
 
§13 
 

Byte av vägtrumma vid Gessån 
Enligt kontakten på Trafikverket kommer de två vägtrummorna vid Gessån att bytas ut mot 
en halvmånetrumma under senhösten. 
 
Utrivning av Björshyttdammen 
Borlänge Energi (BE) tar fram en MKB (Miljökonsekvensbeskrivning) och räknar med att 
lämna in den till miljö- och markdomstolen under året tillsammans med åtgärdsförslaget 
om utrivning som Anders Bruks tagit fram. Föreningen är villig att bistå BE med att eventu-
ellt söka bidrag för åtgärden. 
 
Vattenregim för Jönshytteån 
Ulf L har brevledes försökt att få till en kommunikation med Peter Hed angående vattenre-
gimen i Jönshytteån. Brevväxlingen verkar än så länge inte bidragit till att föreningen och 
Peter H kommit närmare en lösning. Mötet föreslår att Ulf L ska boka ett möte på plats för 
att förklara föreningen syn i syfte att nå en långsiktig lösning. 
 
Fisketillsynskurs 
Mika Pietilä i Borlänge ska tillfrågas om han är villig att hålla en kurs i början på nästa år. 
Ulf L kollar med studieförbundet om de kan ta in honom som kursledare. 
 
Fiske- och verksamhetsplan 
Ulf lyfter frågan om att verksamhetsplanen bör revideras då många dammutrivningar blir 
aktuella först då Nappen blir aktuell 2033. 
 
Övriga frågor 
Doodle kan vara ett alternativ för möteskallelser. Dock verkar det medföra lite extra jobb 
för ordförande att använda systemet. Till att börja med ska Ulf L utvärdera Doodle då han 
använder det i ett annat uppdrag, men även se om Messenger (med eller utan Facebook) 
eller en sms-grupp kan vara tillräcklig. 
 
Mötet avslutas/nästa möte 
Ordförande avslutar mötet. Ulf L kallar till nästa möte, inget datum fastställdes. 

 
Justeras 
   

Leo Thorsell  Ulf Ljusteräng 

Sekreterare  Ordförande 

 


